
Protok6l nr XX / 08
z XX sesji Rady Miasta i Gminy Czeruiejewo z 9 kwietria 2008 roku.

Obrady prowadzih Przewodnicz4cy Rady Miasta i Gminy Cz€rniejewo Tadeusz Szyman€k
Miejsce obrad: sala sesyjna UnQdu Miasta i Gminy Czerniejewo, ul. poznanska 8.

l. Otwarcie s€sji.

Przewodnicz4cy Rady otworzyl Xx_sesiQ.Rady Miasta i Gminy Czemiejewo o godz. 160?,a nastQpnie przywital; Panie i pan6w Radnych, pana StarostE po*iuiu Cni"^i"nrf.i"g o KrzysdofaOstrcwskiego, Pani4 przewodniczacq Rady powiatu m"Z"i*rti"g" 
'ianutQ 

winiarsk{ pani4
Burmistrz Miasra i Cminy Czerniejewo Danurq Gruchowskq, e-" Z"iap"f a"^istrza ZbigniewaSujaka. Pani4 skarbnik Jurire Rvbak. pana nuan"go s"jri;u w"1"*oiir.i"g" r\rzyszrora Kaletq.Pana Dyrektora 

. Zespolu Opieki Zdrowornej Wiodzimierza piiarczyka. przedstawicieli prasy.So@s6w (lista obecnoici stqnowi zal. zr /) i mieszkancdw Miu"tu i drin/cr"_i";"*o.
Przewodnicz4cy Rady nadmienil, ze sesja jest nagrywana, a nagranie mozna odsruchai na stronieintemetowej Urzqdu www. c z e Saiqs!9:,99!r-el.
2. Stwierdzenie kworum.

Pzewodnicz4cy Rady stwierdzil, ze na sesji obecnych bylo l5 Radnych - lista ob ecnosai _ stanolaizal. nr 2.Radabylawladna do podejmowania uchwal
3. Przedstawienie porzqdku obrad,
Przewodnicz4cy Rady odczltal porzqdek ob rud _ jego trelt stanowi zql. nr 3.
4. Przyjpcie protokolu z obrad poprzedniej sesji.
Przewodnicz4cy Rady przypomnial, i2 paristwo Radni otzymali protok6l z obrad poprzedniej
sesji, do dnia dzisiejszego nie wplyngly Zadne uwagi dotycz4cejego treSci,
N3.sj_e!nillfe:vodlicz4cy Rady poprosil o przyjecie bez odczytywania protokotu nr XIX/08
z XIX sesji Rady Miasta i Gminy Czemieje*o ,-dnia t9 m*"u Zb0S .ot'u.
Radni l5 glosami ..za" prorok6t przyj€li.

5.Irformacja Przewodniczqcego Rady o dzialaniach podejmowanych w okresie
miedzysesyjrym.

Przewodniczqcy Rady zloLyl informacjq z dzialalnosci _ jei h,eii stqnov)i zal. nr 4.
6.Sprawozdani€ z dzialalnosci Burmistrza w okresie mipdzysesyjnym, zwlaszcza z wykonania
uchwal Rady i realizacji wnioskdw.

Pani Burmistn przedstawila sprawozdanie z realizacji uchwaly podjqtej na XIX sesji Rady Miasta
i Gminy Czemiejewo l9 marca 2008 ror<u.

Dziewi€lnasta sesja Rady odbyla siq 19 marca.
iCminy Czemiejewo i nadata jej sratur, UchwalQ
26 marca 2008 r., nastQpnie zamieszczono j4 na stronie
w Urzedzie-

Rada powolala Mlodziezow4 Rade Miasta
pzeslano Wojewodzie Wielkopolskiemu
rntemetowej UrzEdu i na tablicy ogloszei

_, . .?9_y*"u br. Pzewodnicz4cy Rady wydal postanowienie w sprawie powolania Gminnej
Komisji WJborczej w Czemiejewie, kt6ra przyst4pila do prac zgodnie z Ordynacj4 Wyborcz4.
W dalszej cz€Sci Pani Burmistrz przedstawila sprawozdinie z dzjilalnoftci, wspomniala,
i2 rr ostatnim okresie brala udzial w naitgpuj4cych spoikaniach i ,ro"ryrt <"iu"h,
- l2 marca w pracach Komisji Rewizyjnej dotycz4cych kontroli realizacji skladanych wniosk6w,



- 30 marca w uroczystodci zorganizowanej ptzez Mwszalka Wojew6dztwa Wielkopolskiego,
a dotycz4cej finalu ,,Wielkopolskiego Rolnika Roku 2007". Nie bylo wSr6d 20 nominowanych
przedstawicieli naszej gminy,

- 3 kwietnia w Urzgdzie odbyl siq konkurs na stanowisko dyrektora ZSP w Zydowie
i w Cz€mi€jewie, w wyniku dwuetapowego przebiegu konkursu zostali wylonieni dyrektorzy
szk6l,

- 4 kwietnia w Miqdzyszkolny Tumieju pod tytulem: ,,Jan Pawel II patron najgodniejszy",
w kt6rym uczestniczyly szkoly o imieniu Jana Pawla n. Uczniowie byli bardzo dobrze
przygotowani, a korkurs byl m bardzo wysokim poziomie.

7. Wyst4pietrie Para Starosty Powiatu Gnieinieiskiego.

Pan Starosta Krzysztof Ostrowski zapoznal zebt^nych azym zajmuje sie Starostwo. W odr62nieniu
do ostatnich doniesieri prasowych Starostwo ma program dzialania, kt6rcgo celem jest naprawa
administracji, pozyskiwanie Srodk6w zewnQtrznych, inwestycje i edukacja. Starostwo to po prostu
urz4d, kilka wydzial6w i ponad 40 jednostek. Jest przygotowana wizja dlugofalowych zmian, np.
komisja ds. orzekania o stopniu niepelnosprawno3ci, kt6ra rocznie wydaje 2000 otzeczei, gdzie
termin oczekiwania z 5 miesiqcy aedukowany zostal do I miesiaca. Znacznie zmniejszyly sig
kolejki w wydziale komunikacji, wprowadzone zostaly zmiar'y w wydziale edukacji, rolnictwa
i ochrony Srodowiska. Jest jeszcze wiele do zrobienia, ale pod koniec kadencji ten urz4d bqdzie
wygl4dal zupelnie inaczej.

Pozyskiwanie Srodk6w zewnQtrznych i ich pomnazanie oraz realizacja wizji dlugofalowej rozwoju
regionu to kolejne zadanie do wykonania - oznajmil Pan Starcsta. Na tq kadencjg przypada
najwiqksza iloSi Srodk6w unijnych do zagospodarowania. Budzet Starcstwa na 2008 rok zamyka
siq saldem dodatnim, a wszystko po to zeby zaoszcqdzi(, pod spodziewane pozyskanie Srodk6w
z Unii. Zlozono kilkanascie aplikacji ), zabezpieczono Srodki w takim stopniu, aby bylo mozliwe
pozyskanie dofinansowania. Na 2008 rok zaplanowano jedn4 inwestycjg, jest to budowa drogi
Witkowo - Wiekowo za kwotQ 6 mln. zl. Planuje sig wybudowai centrum kultualno - sportowo -
rekeacyjne przy zblegt ulic Sobieskiego i Chrobrego, gdzie Starostwo jest wla-fticielem 4 ha
guntu. W planach jest r6wniez rozbudowa Starostwa, kt6te rozlokowane jest w kilku miejscach,
gdzie nie ma wind i podjazd6w oraz rozbudowa szpitala na ul. 3 Maja o nowy blok chirurgiczny,
ortopedyczny. Planuje siq przeniesienie pogotowia. Najtrudniej bqdzie pozyskai Srodki na ten cel,
gdyZ Unia niechQtnie wspiera progmmy zdrowotne. Pojawil siQ pomysl zrobienia w Gnieznie
hemodynamiki, czyli leczenia zawalu serca poprzez cewnikowanie. W ramach programu
rewitalizacji mienia powojskowego planuj siq przeniedi dzieci ze szkoly przy ul. Sw. Jana na
ul. Sobieskiego, a tam lrzqdzie muzeum miasta Gniezm. Wsp6lnie z Gminq Gniezno planuje siq
zrobii w Lulkowie strefQ gospodarcztu na kt6r4 mozna otrzymai Srodki z Unii.

Starostwo ponad polowq swoich Srodk6w wydaje na edukacjq i jest jasna i dlugofalowa wizja
zmian w oswiacie. Celem stala siQ odbudowa rangi ksztalcenia technicznego, zawodowego,
powolaoo centrum ksztalcenia zawodowego ustawicznego przy ul. Cieszkowskiego i Slowackiego.
Pan dyrektor Sip remontuje nowe sale, kt6r€ usprzQtawia. Ma byi stworzona pracownia
machatroniki za 100 tys. zl., kt6ra pomoze wyksztalcii w zawodzie komputerowego zanqAza\ia
technik4 W kaZdym przypadku oglaszane s4 konkursy na dyrektor6w szk6l i nie ma przedlu2ana
um6w. Wprowadzono nowe zasady wynagradzania w szkolach poprzez podniesienie dodatk6w
mot,ryacyjnych od 200 - 800 zl. i tunkcyjnych. Podjeto decyzjq o oddaniu schroniska
w Siemianowie i spzedazy kompleksu palacowego w Mielnie oraz w Witkowie. W tej kadencji nie
bqdzie zlikwidowana zadna plac6wka oSwiatowa, mimo nizu demograficznego - zapewnil Pan
Starosta. Planowane inwestycje w tym roku na terenie gminy to pobudowanie zatoki autobusowej
w Goraninie oraz chodnik przy drodze w Szcz)tnikach Czemiejewskich. PrzyjQto zasadQ, Ze gminy
pafycypuja przy budowaniu chodnik6* przez powiat. Na wniosek Pana Wiceburmistrza o ujqcie



Przewodnicz4cy Rady poruszyl temat strery ekonomicznej w Lulkowie oraz mo2liwoici
utworzenia podobnej strefo na poligonie w Ggbarzewie w latach 2OOO - 2002, gdzie sugerowano
to przy tworzeniu GARG-u. Przewodnicz{cy zaptial o zasady dzialalnosci centrum ksztalcenia
przy ul. Slowackiego, czy mogq uczestniczyi dorosli, czy mlodzie2 szkolna oftz ptzybliaenie
formuly dzialania centrum kulturalno - sportowo rekreacyjne, kt6rc ma powsrac przy
ul. Sobieskiego?

Pan starosta poinformowal o zanotowaniu spraw zwi4zanych z chodnikami i obiecal sprawdzii
potrzeby prac. SieC dr6g w powiecie to 640km, gdzie Srednio w Starostwach jesr od 250 _ 300km
i nie ma na to zadanie subwencji. centrum Ksztalcenia ustawicznego powstalo na bazie zaklad6w
przy ul Slowackiego i jest bazq ksztalcenia techniczn€go mlodziezy w kierunkach: elektryk_
elektromechanik, mechanik samochodowy i technik obr6bki skawania. W przyszlym roku ma byi
otwarta za 100.000 zl pracownia mechatroniki oraz pracowania spawania. Odbywaj4 sig kuriy
platne dla doroslych. Przy ulicy Sobieskiego i Chrobrego s4 jedtne grunty bqdqce wlasno3ciq
powiatu, gdzie az sig prosi wybudowai centrum sportowo - rekeacyjno - kulturalnq. planowana
jest hala np. dla zorganizowania koncertu, jarmarku, basenu. To wszystko ma by6 ptzykr),te
piqknym stalowo - aluminiowym dachem w ksztalcie plaszczki. DIa sfinansowania budowy
obiekty b9dzie poszukiwany padner, najprawdopodobniej prywatny oraz jrodki z Unii ni
rewitalizacjq mienia powojskowego.

Pani Przewodniczqca Rady Powiatu Danuta Winiarska wspomnial4 2e wszystkie gminy powiatu
mog4 korzystai z zasob6w powiatu, czyli dr6g, szkolnictwa ponadgimnazjalnego i licanictwa
zamkniQtego. w kwestii skladanych wniosk6w odnosnie remont6w dr6g i chodnik6w pan starosta
zapozna sig z nimi w terenie, ale nie bqdzie mo2na wszystkiego od razu wykonai. Chodnik do
cmentarza to jest drcga krajowa, ale zostanie zlozona interpelacja do GDDKiA o zainteresowanie
siq chodnikiem, droga kolo prochowni jest w zasobach miasta. Drcga Czelujcin _ Szcz),tniki _
Jarz4bkowo - Mierzewo zostanie wykonana kompleksowo z nawierzchni4 zatokami i chodnikami.
Tymczasem droga bqdzie na biez4co r6wnana, aby ulatwii przejazd. W Zydowie na ul. Kojciuszki
brak odplywu deszcz6wki zjezdni zostanie zgloszony panu Dyrektorowi pZD. Znanyjest r6wniez
temat chodnika i tywoploru w Zydowie.

ParI Starosta zadeklarcwal swoj4 corocznq obecnosi na sesjach oraz informowanie o wykonanych
pracach przez Starostwo na terenie gminy.

Radny Tomasz Gleba nawi4zal do prowadzonego przez miasto Gniezno programu ,,Gniemo uczy
siQ i iwiczy" dotyczqcy przekazytttania Srodk6w na zajgcia pozalekcyjne. Radny zapytal, czy
Starostwo bQdzie mialo jaki5 projekt na zajgcia pozalekcyjne dla dojead2ajqcej ao Cnlezni
mlodzle|y2

Pan _Starosta odpowiedzial, 2e jest plan na pozyskiwanie z ze\Nnqtrz drodk6w na zajgcia
pozalekcyjne. Liceum nr I wnelnilo aplikacjg na wspomniany program oraz Osrodek Szkoino _
Wychowawczy. Niestety malo szk6l Starostwa aplikowalo o ten program.

Radny S. Przybylski zapytal o wielkosi budzetu Starostwa na inwestycje na drogach?
Pan Starostwa odpowiedzial,2e tegoroczne inwestycje po korekcie to droga Witkowo _ Wiekowo
po 3 mln zl. od Starostwa i z Urzgdu Ma$zalkowskiego, co bQdzie rozlozone na dwa etapy.
Na pozostale prace na drogach, czyli latanie dziur, koszenie poboczy, chodniki, budowy zaiok
drogowych plan wydatk6w wynosi 6-7 mln. zl.

Pani Sohys Czeslawa Modrzejewska poruszyla temat jednokotnego w ci4gu roku wykaszania
poboczy, co j€st niewystarczaj4ce, gdyz rowy i zakety s4 pozzuastane. NastQpnie pani Soltys
zwr6cila siq do Przewodnicz4cej Rady Powiatu nadmieniaj4c o skladanym wniosku dotycz4cym
postawienia w Nidomiu znaku ograniczenia prgdkosci. W ubieglym tygodniu wydarzyl siq
wvoadek.



Pan Starosta wspomnial, ze nie spotkal siQ z zata)tem zlego koszenia poboczy, ale poprosi Pana
Dyrektora Szczepaiskiego o skontaktowanie siQ z Pani{ So}tys.

8. Podjgcie uchwaly w sprawie zaopiniowania projektu uchwaly Rady Powiatu
Gnieinieriskiego w sprawie pneksztalcenia samodzielnego publicznego zakladu opieki
zdrowotnej p,n.,,Zesp6l Opieki Zdrowotnej" w GnieZnie polegajqcego na likwidacji Stacji
Dializ i Poradni Nefrologicznej Konsultacyilei.

Przewodnicz4cy Rady wspomnial, i2 projekt uchwaly byl omawiany na wsp6lnym posiedzeniu
Komisji Rady w dniu 2 kwielnia 2008 roku.

Pan Dyrektor ZOZ w Gnie2nie Wlodzimierz Pilarczyk referuj4c projekt uchwaly zwr6cil sig do
Rady o zaopiniowanie uchwaly Rady Powiatu dotycz4cej Stacji Dializ Zawsze w Gnie2nie bylo
duze zapotrzebowanie na dializoterapiQ, kt6rych nie mozna bylo w pelni zaspokoii. w 1986 roku
do szpitala zostaly ufundowan€ 2 szttrczne nerki i zacz€to wykonywa6 dializy. W 1995 roku
zbudowano nowq 4 stanowiskowq StacjQ Dializ, kt6m moze dializowai 26 pacjentdw, ale
zapotrzebowarie jest na 60 -70 pacjent6w. Zapotrzebowanie jest wiQksze i nalezalo spelnii
oczekiwania pacjentow. W Srodkach ZOZ i powiat\t nie bylo mozliwosci zapewnienia budowy
Stacji Dializ, $qd w ubieglym roku zdecydowano si€ na wydzierzwienie poddasza nad oddzialem
opiekuriczo- leczniczym, paliatlnvnym i laryngologicznym o pow. 540 m'pod StacjQ Dializ. Nowa
firma bqdzie gotowa funl(cjonowai od 28 kwietnia 2008 roku, ale najpierw stara musi byi
wykreSlona ze Statutu, na co jest wymagana zgoda wszystkich Rad gmin. Wydzial Zdrowia
Starostwa przygotowal wniosek 2eby zaopiniowai projekt uchwaly o likwidacji Stacji Dializ.
Po oddaniu w prywatne rece tego zakresu usfug skozystamy na zwiQkszeniu stanowisk do 12
przejQciu wszystkich pacjent6w z terenu powiatu, bo na 2 zmiany diagnozowanych bgdzie 52
pacjent6w Oddanie uslug bqdzie si€ oplacalo szpitalowi, bo otrzyma dzierzawQ, dostanie zlecenia
na transporty chorych oraz bgd4 skierowania na badania. Na zmianie skorzystaj4 przede wszystkim
pacjenci, stqd proSba o zaopiniowanie projektu uchwaly.

Wiceprzewodniczqca Rady K.G6rka odcz''tala uchwalg nr X)vl08lO8 -jei treia stahott'i zal. nr 5

Przewodniczqcy Rady poeprowadzil glosowaniejawne - zwykl4 wiqkszoSci4 glos6w.

Rada l5 glosami ..za'uchwalg przyjqla

Przewodnicz4cy Rad y zarzqdzil prze-wg, ktdra trwala od godz. 17a2 do godz. 1800.

g.Podjpcie uchwaly w sprawie ustal€nia wysokosci stawki procentowej oplaty adiacenckiej
naliczanej z tytulu wzrostu wartosci nieruchodosci w wyniku podzialu nieruchomosci.

Przewodnicz4cy Rady wspomnial,2e projekt uchwaly byl omawiany na wsp6lnym posiedzeniu
Komisji Rady Miasta i Gminy Czemiejewo 2 kwietnia br.

Pan Edwin Pawlak referujqc projekt uchwaly powiedzial, ze ustalenie wysokodci oplaty
adiacenakiej z q4ulu podzialu [ieruchomosci wynika z ustawy o gospodarce nieruchomoSciami
jednolity tekst z 2004 rok:u oraz zbardzo wa'nqzmianqz 22 pt2dziemika 2007 roku. Dotychczas
obowiqzywal przepis, 2e moznabylo zatwierdzad projekt podzialu, a w okresie do 3 lat mozna bylo
uchwalad oplaty adiacenckie. Zmiana w?rowadzila novum polegaj4ce na tym, iz oplata adiacencka
moze byi wprowadzana je2eli zostal zlozony wniosek wlaiciciela lub uz)4kownika wieczystego
oraz obowi4zuje w dniu zatwierdzenia podzialu uchwala Rady ustalaj4ca wysokosi procentow4

oplaty adiacenckiej i musi nast4pii wzrost wartosci nieruchomoici. Organ wykonawczy gminy

moze ustalid oplatQ do 30 o/o t62nicy wartosci nieruchomosci jaka byla przed podzialem i po
podziale. Realizacje oplaty mozna v'vykonai popEez wplatQ got6wki, adiacent moze wystq.pii
o rozlo2enie oplaty na raty na okes do 10 lat, a takze mo2e zaproponowa6 nieruchomos6 powstal4
w wyniku podzialu. Na zakoticzenie wypowiedzi Pan Kierownik poprosil o przyjEcie uchwaly,
gdyzjest to zasadne.



Radny J. Owczarczak nadmienil, ze bQdzie glosowal przeciw uchwale, gdyz kwoty kt6re \4plyn4 do
gminy bgd4 jednorazowe. Nikt nie wyliczyl jakie korzyici moze przyniesd obywatel, kt6ry si€
sprowadzi. W najbli2szym czasie nastqpi podzial du2ych dzialek, a rolnicy mog4 wycofai siQ
z podzialu gruntu. Nie otrzymamy pieniedzy z U.trjedu Skarbowego z t)1ulu poda&6w, czego nikt
nie potrafi wyliczyi. Jestem za rozwojem gminy, a nie za wstrzymywaniem inwestycji przez
kolejne lata powiedzial Radny.

Radny S. Zakrzewski zgodzil siq z przedm6wc4 odnoSnie zmniejszenia Fzeksztalceii po
wprowadzeniu oplaty adiacenckiej. Rolnik chcqcy podzielii sw6j grunt mo2e zxezygnowae
z samodzielnego podzialu i sprzeda6 jako teren inwestycyjny, ale wtedy zarobi deweloper. Obecnie
ceny dzialek sq badzo vrysokie i r62nica pomiqdzy cen4 wyjSciow4 a cen4 okreslonq przez
rzeczoznawcq jest dua, ale trudno powiedziei jak to bQdzie za 5, czy 10 lat. Oplata adiacancka jest
brana za przychylno5i, kt6rq wyraza gmina dla wlaiciciela nieruchomoici. Na tym terenie na razie
nie jest nic inwestowane, z punktu widzenia finansdw gminy, bo wszystkie inne inwestycje,
w kt6rych partyc,?uje gmina: wodoci4g, kanalizacja mogq byi oblo2one oplat4 adiacenck4 z tltulu
waostu wartosci nieruchomodci poprzez inwestycje gminne. Proponowana oplata moze
doprowadzii do tego, ze nabywcy bqd4 oczekiwali dr6g, chodnik6w, oswietlenia. Na terenie
Gniezna s4 obszary, gdzie 20 lat nie ma asfalt6w. Wprowadzenie tej oplaty moze doprowadzii do
wzrostu zainteresowaDia spoleczenstwa wspomnian4 infrastruktur4 O wiele lepszym rozwiqzaniem
jest wprowadzenie oplaty za wzrost wartoSci nieruchomoici z tytulu powstania infrastruktury, a nie
z t14ulu podziatu nieruchomoSci.

Kierownik Pawlak wyjainil, ze gmina nikogo nie zniechqc4 jesli jest sprzedawany I m2 dzialkj za
80 zl to nie bgdzie informacji, ze w cenie jest zawarta oplata adiacencka. Wigkszosi kupujqcych
nieruchomosci na terenie gmily to s4 mieszkaricy Poznania, dla kt6rych cena 80 zl niejest wysoka.

Radny Sl. Zakrzewski wspomnial, 2e gro ludzi chce dzielii cale tereny i trudno oczekiwai
sprzedazy wszystkich wydzielonych dzialek.

Radny T. Gleba nadmie[il, Ze temat byl omawiany na posiedzeniu Komisji.

Kierownik Pawlak wspomnial, 2e Urz{d jest infomowany o sprzedd2y dzialek i Medy mozna
wydai decyzjE o oplacie, gdy wladciciel zacznie osiqgai dochody.

Radny J. Owczarczak dodal, 2e na przeksztalcenie gruntu rolnik nie bqdzie mial pieniQdzy.
Wiadomo, 2e 2 rolnik6w juz siQ wycofalo z zarniwu przeksztalcenia gruntu.

Rady St. Szymkowiak po wysluchaniu dyskusji stwierdzil, ze zostal przekonany za podjQciem
decyzji o przyjqciu uchwaly. Jedli kupuj4cy bqdzie mial podwyzszona ceng dzialki o 4000 zl.,
a bpdzie zadowolony z lokalizacji to na pewno zdecyduje sig na kupno.

Wiceprzewodnicz4ca Rady K. G6rka odczltala uchwalQ m X)(/109/08 -jej treit stunowi zal. nr 6.

Przewodnicz4cy Rady poddal uchwalq pod glosowaniejawne - zwykl4 wiQkszosci4 glos6w.

Wynik glosowania:

13 ,,2a",

2 ,,przeciw".

Rada uchwalg przyjgla.

Radny Sl. Zakrzewski wyrazil nadzie:e, 2e pozyskanych pienipdzy z oplaty adiacenckiej nie
bqdziemy musieli wydai na wykup dr6g wewnetrznych i bedzie partycypacja gminy w kosaach
rcmontu i budowy dr6g i chodnik6w powiatowych.

l0.Podjpcic uchwaly w sprawie zbycia ni€ruchomosci gruntowej zabudowancj na rzecz
dotychczasow€go uirytkowlika wieczystego, polo'onej w Czerniejewie.



Przewodniczqcy Rady przypomnial,2e projekt uchwaly byl omawiany na wsp6lnym posiedzeniu
Komisji Rady Miasta i Gminy Czemiejewo 2 kwietnia 2008 roku.

Pan E. Pawlak wspomnial, ze wlasciciel budynku Bank Spoldzielczy Gniezno wystqpil
z wnioskiem do Bumistrz o przedstawienie projektu uchwaly celem wyrazenia zgody wykupu
uzytkowania wieczystego, co przewiduje ustawa o gospodarce nieruchomosciami. PodjQcie
uchwaly jest uzasadnione, bgd4 to dochody gminy.

Wiceprzewodniczqca Rady K. C6rka odc4tala uchwalQ nr XX/110/08 -jei treii stanowi zal. ft 7.

Przewodnicz4cy Rady poddal uchwalQ pod glosowanie. Rada l5 glosami ,,2a" uchwalq przyjgla.

ll. Podj$ie uchwaly w sprawie miejscowego planu zagospodarowania pnestrzennego
w Czerniejewie obejmuj4cego dzialki nr ewid,653 i7311,7312.

Przewodniczqcy Rady przypomnial, ze projekt uchwaly byl omawiany na wsp6lnym posiedzeniu
Komisji Rady w dniu 2 kwietnia 2008 roku.

Pan Andrzej Graczyk wyja6nil, ze uchwala dotyczy dw6ch planow zagospodarowania
przestrzennego dzialek w rejonie ul. Szkolnej i ul. Palacowej w Czemiejewie. Prace zostaly
rozpoczEte w 2005 roku.

Radny St. Szymko\;viak wywolanie projektu uchwaly dotycz4cy stalej l0% wysokodci renty
planistycznej.

Przewodniczqcy Rady wspomnial, 2e na posiedzeniu Komisji ustalono, ze wspomnianej uchwaly
nie bgdzie siq wywolywalo, alejeSli bqdzie propozycja to mozna stosownquchwalQ wywolai.

Pan A. Graczyk wyjasnil, ze podjecie uchwaly wymagaloby peeprowadzenia konsultacji prawnej,
gdyz nalezy wziqa pod uwagQ r6zne parametry.

Wiceprz ewodnicz4ca Rady odcz)tala uchwale nr X)Vl l l/08 -/ej treit stanowi zal. hr L

Przewodnicz4cy rady poddal uchwalg pod glosowaniejawne - zwykl4 wiqkszolci4 glos6w.

Rada 15 glosami ,,2a" uchwalq przyjgla

12. Podjgcie uchwaly w sprawie rniejscowego planu zagospodarowania terenu zabudowy
mieszkaniowej jednorodzinnej w rejonie ulicy Polnej w Czerniejewie obejmuj4ceSo
dzialki nr ewid. 213, 224,225'226,227'228,

Przewodniczqcy Rady nadmienil, i2 projekt uchwaly byl omawiany na wspdlnym posiedzeniu
Komisji Rady Miasta i Gminy Czerniejewo 2 kwietnia 2008 roku.

Pan A. Graczyk wyjasnil, ze uchwala dotyczy miejscowego planu dzialki przy ulicy Polnej
w Czemiejewie, do zmiany kt6rej przystapiono 26.09.2006 roku na podstawie ustawy o
samorzAdzie gminnym i planowaniu przestrzennym. Dzialka stanowi wlasnoii gminy w zwiqzk'u, z
czym niejest ustalana renta planistyczna.

W zwiqTku z bmkiem zap)'tari Wiceprzewodnicz4ca Rady K.G6rka odcz)4ala uchwalQ nr
XX1ll2l08-jej treit stano4)i zal. nr 9.

Przewodniczqcy Rady przeprowadzil glosowanie.

Rada l5 glosami ..za' uchwalq przyjgla.

13. Podjgcie uchwaly w sprawie miejscowego planu zagospodarowatria przestrrenrego
teren6w zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej i zabudowy mieszkaniowej
jednorodzinnej z uslugami w Zydowie, dzialka nr ewid. 483.

Pnewodniczacy Rady przypomnial, 2e projekt uchwaly zostal przedstawiony i omawialy na
wsp6lnym posiedzeniu Komisji Rady 2 kwietnia 2008 roku.



Pan A, Graczyk powiedzial, i2 uchwala dotyczy dzialki nr 483 polozonej w Zydowie gl6wnie
w re.jonie ul. Kopemika przylegaj4cej przy ulicy Zielonej, o pow. 0,99 ha, grunty kl. III, na co jest
zgoda. Przyjqcie uchwaly o przyst4pieniu bylo 16 marca 2006 roku. Proponuje sig stawkQ l0 %
renty planistycznej .

Wiceprzewodnicz4ca Rady K.C6rka odczytala uchwalq nr X)Ol 13108- jei treit stanowi zal nr 10

Przewodnicz4cy Rady poddal uchwalg pod glosowanie j awne - zwykl4 wiQkszoSci4 glos6w.

Rada l5 glosami ,,2a" uchwalQ przyjQla

14. Podjfcie uchwaly w sprawie uchylenia Uchw{ly Nr XV/89/07 Rady Miasta i Gminy
Czerniejewo z 19 grudnia 2007r. w sprawie przystqpienit do sporzqdzenia miejscowego
planu zagospodarowania przestrzenn€go terenu pod aktywacje gospodarczq - zabudowg
uslugowQ z funkcj4 mieszkaniowq w Czerniejewie dla obszaru dzialki nr ewid. 332/1.

Przewodnicz4cy Rady poinformowal, ze projekt uchwaly byl omawiany na wsp6lnym posiedzeniu
Komisji Rady w dniu 2 kwietnia 2008 roku.

Pan A. Graczyk wyjainil , ze poprzednia uchwala zostala podjQta na wniosek Pana Bartosza
GoZdzickiego. Jest 10 dzialka polo2ona w Czemiejewie przy ul Szkolnej, na kt6rej jest mozliwosi
utwozenia 3 dzialek. Ostatnio zaczQto n?Eywaa decyzie o warunkach zabudowy ,,malymi
planami". W przypadku przeprowadzenia sprawy w postqpowaniu administracyjnym termin skaca
sig maksymalnie do 3 miesigcy. Pan GoZdzicki chce skozystai z tej mozliwosci, aby ulatwii
rodzinie pobudowanie sip.

Radny S. Zakrzewski zapltal o koszty opracowania planu oraz o koszty lvydania decyzji
administracyj nej ?

Pan A. Graczyk odpowiedzial, ze s4 rozstrzygniQcia pEetarg6w na opracowanie planu oraz
przygotowanie decyzji. Przygotowanie decyzji to kwota 300 zl, a zainteresowany uiszcza oplatl
107 zl. W przypadku opracowania planu, za pzedstawiony obszar trzeba byloby zaplacii 8000 zl.

Wiceprzewodnicz4ca Rady K.G6rka odczytala uchwalg nr X)Vl l4/08-jej treit stanowi zal nr 11.

Pzewodniczqcy Rady poddal uchwalq pod glosowaniejawne - zwykl4 wiqkszo5ciq glos6w

Rada l5 glosami,,za" uchwalQ przyjqla

15. Podjecie uchwaly w sprawie ustalenia zasad i trybu przyznawania dotacji dla klub6w
sportowych z terenu miasta i gminy Czerniejewo w zakresie wspierania rozwoju sportu
kwalifikowanego,

Przewodnicz4cy Rady wspomnial, iz projekt uchwaly byl omawiany na wsp6lnym posiedzeniu
Komisji Rady 2 kwietnia 2008 roku.

Pan Marek Przyjemski rcferujAc projekt uchwaly wspomnial, ze po zmianie ustawy Rada j€st

zobligowana do wydania uchwaty okreSlajqcej zasady i tryb payznawania dotacji dla klub6w
sportowych. Na terenie Cminy sq dwa kluby sportowe, kt6re prowadza rozgrywki kwalifikuj4ce.
PodjQcie uchwaly jest konieczne i uzasadnione. Zasady s4 okeslone dokladnie w zal4cznikach do
uchwaly. Wniosek bqdzie opiniowala Gminna Rada Sportu.

Radny T. Gleba nadmienil, ze dla klub6w w tym roku jest to problem, gdyz p6ino byla informacja.
Od strony Cminy jest widoczna pomoc.

Na zap)4anie Pana Przewodnicz4cego Rady o sklad Rady Sponu Pan Marck Przyjemski
poinformowal, ze s4 to nastQpuj4ce osoby: T. Cleba, M. Krygier, B. Tyszkiewicz, W. Wisniewski'
P. Gronowski i M. Przyjemski. Rada Sportu moze sklada6 sig od 5 do 7 czlonk6w i zarzqdzetlem
Pani Burmistrzjest powol)'wara na 2 lata.



Wiceprzewodnicz4ca Rady K.G6rka odcz)'tala uchwalg nl X)Vl 1 5108- iei treit stanovti zal nr 12

Przewodnicz4cy Rady poddal uchwalg pod glosowaniejawne - zwykl4 wiqkszo3ci4 glos6w.

Rada 15 glosami ..za" uchwalq przljgla.

Przewodniczacy Rady oglosil przerwQ, kt6ra trwala od godz. 19rr do godz. 1910.

16. Podjpcie uchwaly lv- sprawie zaciqgniQcia poiyczki dlugoterminowej z wojew6dzkiego
Funduszu Ochrony Srodowiska i Gospod{rki wodnej w Poznaniu.

Przewodnicz4cy Rady dodal,2e projekt uchwaly byl omawiany na wspolnym posiedzeniu Komisji
Rady Miasta i Gminy Czemiejewo w dniu 2 kwietnia 2008 roku.

Pani Skarbnik Julita Rybak prezentujqc projekt uchwaly powiedziala, ze stoimy w przededniu
rozpoczQcia dw6ch bardzo waznych inwestycji: termomodemizacji budynku ZSP w Zydowie or^z
termomodemizacji budynku Urzgdu. Na ten cel na czQiciowe sfinansowanie pozyskano Srodki
finansowe z WFOSiGW w formie pozyczki na kwotQ 600.000 zl.

Wiceprzewodnicz4ca Rady K.G6rka odczytala uchwalg nr X)(/l 16108-jej treit stanowi zal nr 13.

Przewodnicz4cy Rady poddal uchwalq pod glosowaniejawne.

Rada 15 gtosami,,2a" uchwalq przyjqla

17. Podjgcie uchwaly w sprawie zarz4dzenia poboru oplaty skarbowej w drodze inkasa na
rok 2008, wyzn.czenia inkasenta i okreSle[ia wysoko3ci wynagrodzenia za inkaso.

Przewodnicz4cy Rady wspomnial, 2e projekt uchwaly byl omawiany na wspdlnym posiedzeniu
Komisji Rady Miasta i Gminy Czemiejewo 2 kwietnia 2008 roku.

Pani Burmistrz referuj4c projekt uchwaly powiedziala, Le w Unqdzie nie ma kasy, ale s4
jednostkowe wplaty, kt6re pobiera Pani Kaminsk4 a w jej zast€pstwie Pan Kozlowski Z tego
tltulu nalezy siQ procent inkasa, kt6re proponuje siq w wysokosci 5% wplyw6w.

Wiceprzewodnicz4ca Rady K.G6rka odcz)4ala uchwalQ nr X)Vl l7/08-iei treit stanowi zal nr l4

Przewodnicz4cy Rady poddal uchwalE pod glosowaniejawne - zwyklq wigkszo3ci4 glos6w.

Rada I5 glosami ..2a" uchwalq przyjQla

18. Podjpcie uchwaly w sprawie zlecenia Komisji Rewizyjnej Rady Miasta i Gminy
Czerniejewo przeprowadzenia kontroli problemowej rry zakiesie analizy realizacii
Uchwaly Rady Miasta i Gminy Czerniejewo z dnia 27 czentrca 2007t. Nr DV50/07
w sprawie regulaminu utrzymania czystoSci i porzqdku na terenie Miasta i Gminy
Czerniejewo.

Przewodniczqcy Rady nadmienil, i2 projekt uchwaly byl omawiany na wsp6lnym posiedzeniu
Komisji Rady Miasta i Gminy Czemiejewo 2 kwietnia 2008 roku.

Pan Jan Owczarczak Przewodniczqcy Komisji Rewizyjnej przypomnial, ze regulamin utrzymania
czystosci i porz4dku na ter€ni€ Miasta i Gminy Czemiejewo zostal pflyjQty uchwal4 27 czerwca
2007 roku, kt6ry okresla szczeg6lowe zasady utrzymania porz4dku i czystosci w Takresie:

- utrzymania porz4dku i czystosci na terenie nieruchomosci,

- rodzaju i minimalnej pojemno5ci vzqdzei przeznaczonych do zbiemnia odpad6w
komunalnych na terenie nieruchomoSci oraz na drogach publicznych,

- czQstotliwosci i sposobu pozbywania siE odpad6w komunalnych i nieczystoSci cieklych
z terenu nieruchomoici otaz teren6w przeznaczonych do uz]'tku publicznego,



- innych w)'magan wynikai4cych z Gminnego Planu Gospodarki Odpadami dla Miasta i Gminy
Czemiejewo,

- obowiqzku os6b utrzymuj4cych zwierzQta domowe,

- wymagan utrzym)'rtania zwierz4l gospodarskich na terenach wyl4czonych z produkcji
rolniczej,

- wyznaczenia obszar6w podlegajqcej obowiqzkow€j deratyzacji i termin6w jej
przeprowadzania. Z rJr4du Gminy jest powolana komisja, kt6ra kontroluje poszczegdlne
miejscowosci. Komisja Rewizyjna chce skontolowai wypelnianie przez mieszkaic6w zapis6w
tozdziatu 4 regulaminu: czestotliwogi i spos6b pozb)'wania siq odpad6w komunalnych
i nieczystosci cieklych z teren6w przeznaczonych do uz''tku publicznego o@z tozdzial 6i
obowi4zki os6b utrzymuj4cych zwierzQta domowe, majecych na celu ochronQ przed zagtozen,iem
lub uci42liwoSci4 dla ludzi oraz plzed zatieczyszczaniern teren6w przeznaczonych do wsp6ln€go
uzytku. Komisja chce zapozna'i siq, czy mieszkaricy posiadaj4 umowy i faktury na wywozy
nieczystosci stalych i plymych oraz jak jest zalatwiana sprawa, gdy tego nie ma. Sq przyklady
zatlnieczyszczatria las6w, poboczy dr6g i innych miejsc publicznyah, Przeprowadzenia kontroli jest

konieczne z powodu nieustaj4cego zaSmiecania miejsc publicznych, wylewania Sciek6w
w miejscach do tego nie przeznaczonych, omz dopuszczania sig wielu innych wykrcczeli,
naruszaj4cych postanowienia tego Regulaminu. Przewodniczqcy Komisji Rewizyjnej poprosil
o przyjqcie uchwaly.

Przewodnicz4cy Rady zapltal o czasokes kontroli?

Rady J. Owczarczak odpowiedzial, ir kontrola bqdzie siq odbywala przez caly rok podczas 3
spotkan.

Wiceprzewodniczqca Rady odc44ala uchwalg nr XlVl l8/08-;ej treit stanowi zal. nr I5

Przewodnicz4cy Rady poddal uchwalg pod glosowanie jawne - zwykl4 wiqkszosci4 glos6w

Rada l5 glosami ,.za" uchwalq przyjqla.

19. Interpelacje, zapytania radDych i soltysdw.

Pani Anna Jaworska Przewodnicz4ca Gminnej Komisji Wyborczej poinformowala, 2e 9 kwietnia
2008 roku Okggowe Komisje zakoiczyly przyjmowanie zgloszeir kandydat6w na radnych do
Mlodziezowej Rady Miasta i Gminy Czemiejewo. W okQgu wyborczym ff I w Czemiejewie
przyjeto 9 kandydatdw, w okqgu nr 2 w Zydowie pzyj9to l0 zgloszeli. Jednoczesnie do
btrigowej Komisji Wyborczej Nr 2 w Zydowie wplyn4l wnios€k Pani Dyrektor ZSP w Zydowie,
kt6ra wnioskuje o wykeslenie 2 nazwisk kandydat6w w okrqgu wyborczym nr 2. Jako
uzasadnienie podaje fakt, ze w stosunku do jednego ze zgloszonych toczy siQ postQpowanie
wyjaSniaj4ce o popelnienie przestQpstwa, natomiast drugi uczen nie zachowuje wewn9trznych
zachowaf. Pani Dyrektor kategorycznie prosi o wykreilenie tych nazwisk. Jutro Cminna Komisja
Wyborcza spotyka siq i zostanq ustalone ostateczne z listy kandydat6w. W Ordynacji nie ma
jednoznacznej wykladni. Jednocze5nie Pani Dyrektor w Zydowie zlo2yla drugi wniosek
o przedlu2enie terminu przyjmowania zgloszei Tutaj jest odpowiedZ negatywna, gdyz
w Ordynacji nie ma odpowiedniego zapisu. Jezeli zaistnialaby s,-tuacja, ze tych dw6ch kandydat6w
zostanie skredlonych to pozostanie 8 nazwisk i wybordw w okr9gu 2 nie przeprowadzi siq,
a kandydat6w uwaia siQ za radnych. W Czemiejewie jest 9 kandydat6w i jutro Komisja Cminna
zarcj estruje kandydat6w.

Radny S. Zakrzewski poruszyl temat wniosku Pani Dyrektor z Zydowa i wspomnial, ze
uprawnienia do skre5lef z list kandydat6w powinna miei albo Pani Bumistrz albo Gminna
Komisja Wyborcza, gdyz ma to by6 Smietanka mlodzie2y.
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Radny M. Kulpiriski w imieniu mieszkaric6w wnioskowal o dokonanie kontroli utrzymania
czystosci i porzqdku oraz zak^zu wypalania traw na dzialkach budowlanych, niezabudowanych
w Czemiejewie. Mo2e lJ:iz4d ma wpl)'w na stosowane praktyki. Kilkakrctnie byly przypadki
wypalania traw, co stwaflalo z.agtozenie, tym bardziej, ze nie wolno tego robi6

Pani Burmistrz wyjaSnila,2e w ci4gu 5 lat dany podmiot powinien rozpoczqd budowQ Je2eli tego
nie uczyni, a bqdzie niepokoj4cy sygnal wowczas pracownik uda siq lub bqdzie pro5ba pisernna.

Radny T. Gleba opuScil obrady o godz. 2000.

Radny St. Szymkowiak w imieniu mieszkaic6w ul. Pieka$kiej wnioskowal o udroirdenie
studzienki kanalizacyjnej w Zydowie na wjeLdzie z ulicy Jana Pawla Il w ulicq Piekarsk4
Po opadach deszczu mieszkancy nie mogli pEedostai siq do posesji. Splywaj4cy piasek z drogi
kraiowei nr 15 zamula studzienkq iutrudnia splyw wody. Pan Radny poruszyl sprawQ zniszczenia
przystarku autobusow€go w Zydowie na ul. Jana Pawla II przy osiedlu przy lesie naprzeciw
cmentarza i wnioskowal o jego pomalowanie.

Pani Burmistrz zadeklarowal, ze uda siQ na miejsce Kierownik Gospodarki Komunalnej i oceni
spraw€ na miejscu. Je2eli wiemy kto to uczynil, a po wyczyszczeniu po raz kolejny nastqpi
zniszczenie to trzeba bgdzie siqgn4i do Srodka drastycznego, czyli ukarai winowajc6w.

Przewodnicz4cy Rady zloil wniosek, aby skierowai pismo do Komendanta Komisariatu Policji
w Czemiejewie o dokonywanie systematycznych kontroli pEez funkcjonariuszy pEystank6w
autobusowych w Zydowie, na kt6rych przeb)'waj4 w godzinach wieczomych i nocnych nieletni.

Pani Burmistrz poinformowala, ze niebawem postawione bqdq dzwony i poprosila o zm6cenie
uwagi, 2eby nie byly dewastowane tak jak przystanki.

Radny Sl. Zakrzewski zapytal o temin ogloszenia konkursy na wypoczynek letni? Radny
wspomnial, ze w ostatnim numeze gazety jest artykul Pana Szczepana Kropaczewskiego,
w kt6rym jest tekst, 2e w marcu gmina przyst4pi do konlcursu na dotacjg na najpowazniejsze
inwestycjg, nastqpnie Rady wnioskowal o zamieszczet\ie sprostowania w nastQpnym numerze

,,Monitora Czemiejewskiego" dotycz4cego aplikacji wniosku na budowQ kanalizacji
w Czemiejewie. Pan Radny podzigkowal za podj€cie uchwaly, kt6ra umo2liwila
termomodemizacjq szkoly w Czemiejewie, Pani Burmistrz za wykonanie tejze uchwaly. Nastqpnie
poprosil, aby podczas dokonywania odbioru technicznego budynku na dach nalai z hydEntu wody.
W klasie lekcyjnej na g6rze w poniedzialek podczas burzy bardzo mocno pocieklo. Radny
wnioskowal o sprawdzenie poprawll€go wykonania dachu na szkole w Czemiejewie podczas
termomodemizacji.

Pani Burmistrz odpowiedziala, ze kazdy wykonawca w umowig ma wpisane, i2 daje rqkojmq
i w tej sprawie na pewno bQdzie interwencja. Jeili chodzi o artykul, to Pan Sz. Kropaczewski
rozmawial jakiS czas temu. Ubolewamy wszyscy nad tym, 2e nie m&Emy zlozy( takiego wniosku
i na pewno jego niezlozenie nie jest nasz4 win4. Zapewniano nas, 2e od 17 marca do koica maj4
bqdzie mo2na skladai wnioski o dotacje inwestycji ze Srodk6w unijnych. Jeszcze nie s4 ustalone
wszelakie procedury, w zwi4zku z czym czskarny na sygnal, aby zlo2y( wniosek. Jutro jest

spotkanie z Soltysami dotycz4ce wypoczynku letniego, kt6ry bldzie rozpisany w maju. Czei6
Srodk6w bqdzie zabezpieczona, zeby organizowai p6lkolonie na wioskach.

Radna D. Kosmala wspomniala o zblizajAcych siQ SwiQtach 2 i 3 maia i o symbole narodowe.
W Zydowie tylko flagi narodowe s{ przy pomniku i przy szkole. Moze na stoj4cych larnpach
umocowai uchwyty, zeby umiescii flagi. Radna wnioskowala o umieszczenie symboli narodowych
na terenie gminy z okazji obchodzenia 5wi4t narodowych.

Pani Burmistrz odpowiedziala, ze umocowania na slupach s4 do wyjaSnienia, gdyz wymagana
bylaby zgoda wlasciciela. Urzqd ma w swoich zasobach kilka flag. Warto wykorzystai t€ sugestig,
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by w kwietdowym nrrmerze gazety napisai altykul przypominaj4cy mi€szkaricom, zeby nasze
domy byly przybrane flagami.

Radny M. Kulpiriski wnioskowal o wyczyszczenie studzienki kanalizacyjnej w Czemiejewie przy
ulicy Slowackiego i Kmszewskiego.

Radny S. Nowicki z\at6cil siq do Pana Burmistrza odnosnie studzienki w Czeluscinie. Woda stala
na calym odcinku drogi. Mieszkanay CzeluScina i Soltys twierdzq 2e tylko tneba wyczyscid.
Radny poprosil o spotkanie razem z panem Szczepanskim i zajgcie siQ tematem.

Przewodniczqcy Rady wnioskowal o napraw9 wjazdu wybudowanego z trylinki na osiedle przy
lesie w Zydowie oraz odprowadzenie w6d opadowych z tegoz wjazdu.

Przewodnicz4cy Rady przekazal ustne usprawiedliwienie nieobecnoici Radnego Powiatowego
Zbigniewa Brgklewicza, Zaprosil na rliedzielp do Zydowa, gdzie o godz. | 7uu rusza mjd pieszy dla
papie2a Jana Pawla II zorganizowany przez Towarzystwo Pnyjacid Zydowa. Przewodnicz4cy
Rady przekazal pani Burmistrz prezentacj€ dwuletniej dzialalnoSci TPZ.

Pani Bumistrz podziEkowala i wyrazila nadziejQ dalszej, poprawnej wsp6bracy pomiqdzy
Urzedem a Towanystwem.

20, Odpowiedzi na zapytania.

21. Wolne glosy, wnioski i informacje-

Punkty 20 i 21 zostaly om6wione w punkcie 19.

22. Zamkniecie s€sji.

Przewodnicz4cy Rady zamknel Xx sesjQ Rady Miasta i Gminy Czemiejewo o godz. 20'�0 dziqkuj4c
Wszystkim za przybycie.

Takoiczono protok6l z obrad, kt6ry zawiera 12 ston i 15 zalqcznik6w. Protok6lowala Renata
Simiiska inspektor ds. Obslugi Biua Rady.

Szczeg'lowy zapis audio z sesji jesl dostpny nq stlokie !!!t!{zgL!i9i9!9&p!4pl!

Wszystkie zalqczniki sqdostqne w Biurze Rady.
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